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Protokół Nr 03/19 

z posiedzenia Komisji Statutowej 

Sejmiku Województwa Świętokrzyskiego 

w dniu 12 kwietnia 2019 roku. 

 

Obrady Komisji prowadził Pan Sławomir Gierada - Przewodniczący Komisji Statutowej. 

W posiedzeniu uczestniczyli członkowie komisji oraz goście zgodnie z listami obecności 

(załącznik nr 1 i 2). 

Rozpoczęcie obrad o godzinie 13.00 

Porządek posiedzenia: 

1. Przyjęcie projektu uchwały o zmianie uchwały w sprawie uchwalenia Statutu 

Województwa  Świętokrzyskiego. 

2. Sprawy różne. 

 
 

Sławomir Gierada - Przewodniczący Komisji powitał obecnych, następnie rozpoczął 

omawianie pkt. 1. (projekt stanowi zał. nr 3 do protokołu). 

Poinformował o dwóch wątpliwościach. Pierwsza, to kwestia zapisu w paragrafie 132a pkt. 5 

Pani Mecenas Bucka słusznie zauważyła, że chodzi o kwestię „w przypadku braku możliwości 

rozpoznania skargi, wniosku lub petycji określonych w ustawowych terminach przewodniczący 

sejmiku informuje o tym fakcie strony sprawy". I tu problem polega na tym, że w przypadku 

ustawy o petycjach nie ma takiego określenia, jak „strona". W związku z tym Pani Mecenas 

proponuje zapis, jaki znajduje się w statutach innych sejmików - „informuje wnoszącego 

skargę, wniosek lub petycję określając przy tym nowy termin ich rozpoznania". 

Przewodniczący uważa, że dobrze, że zostało to zauważone i należy tą drobną zmianę 

wprowadzić. 

W głosowaniu -jednogłośnie za. 

 

 

Sławomir Gierada - Przewodniczący Komisji -kontynuował -ważniejszym problemem jest 

problem zmiany § 39 - dotyczy składu zarządu; propozycja była taka, że zarząd składa się 

z 5 osób, w tym: Marszałka Województwa, Wicemarszałka lub dwóch Wicemarszałków 

oraz pozostałych Członków Zarządu. Pani Legislator sugerowała, żeby przyjąć jakieś 

rozwiązanie, przy czym są dwie możliwości: 

1. Sztywne określenie składu Zarządu w postaci Marszałka, dwóch Wicemarszałków 

i Członków Zarządu, lub: 
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2. Przyjęcie zasady,  że sejmik na każdą nową kadencję będzie decydował, czy będzie 

miał jednego czy dwóch wicemarszałków. 

 

Renata Janik - Wicemarszałek Województwa, Członek Komisji - uważała, że trzeba 

jak w całej Polsce zdecydować, żeby było dwóch wicemarszałków. 

 

Edyta Bucka - Radca Prawny -przeanalizowała statuty innych województw i tam wszędzie 

jest sztywny zapis - marszałek i dwóch wicemarszałków. 

 

Renata Janik - Wicemarszałek Województwa, Członek Komisji - zastanawiała się nad 

opcją innowacyjną i zapisaniem, że „może się składać". Albo za każdym razem decydować. 

 
Jan Maćkowiak - Członek Komisji był zdania, że lepiej z góry jasno określić skład zarządu. 

Nie będzie to dawało możliwości, żeby ugrupowania, które wezmą kiedyś władzę będą 

wykonywały populistyczne ruchy. Margines jest niepotrzebny. 

 

Renata Janik - Wicemarszałek Województwa, Członek Komisji - uznała, że skoro 

w 15 województwach, również tych mniejszych jest zapis o dwóch wicemarszałkach, 

powinniśmy zrobić podobnie. 

 

Edyta Bucka - Radca Prawny - dodała, że jest to o tyle bezpieczne, że tam nikt tego nie 

kwestionował,  więc u nas też nie powinno być zastrzeżeń. Doprecyzowujemy więc zapis: 

( Zarząd będzie składał się z pięciu osób, w tym z Marszałka Województwa zwanego dalej 

Marszałkiem, jako przewodniczącego Zarządu, dwóch Wicemarszałków i dwóch Członków 

Zarządu. 

 

Jan Maćkowiak - Członek Komisji był ciekaw, czy jeśli ten zapis zostanie przyjęty, 

będziemy zobowiązani    do    dostosowania    składu    Zarządu    do     aktualnych     

zapisów. Uzyskał potwierdzenie, że oczywiście po wejściu w życie nowego prawa 

zarząd będzie zobowiązany do zastosowania aktualnych zapisów. 

 

Sławomir Gierada - Przewodniczący Komisji dodał, że konsekwencją zmiany §39 będzie 

też zmiana w sposobie wyboru określona w §104 e, który po zmianie będzie brzmiał: „ 1. sejmik 
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wybiera wicemarszałków zwykłą  większością głosów  w  obecności co  najmniej 

2. Kandydatów na Wicemarszałków wskazuje Marszałek". 
 

 

 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

,,... 

Edyta Bucka - Radca Prawny uznała, że w pkt. 3 powinno być „do wyboru Wicemarszałków 

stosuje się...". 

Wywiązała się dyskusja na temat, czy może zdarzyć się, że będzie zgłoszonych więcej, niż 

dwóch wicemarszałków, jak wtedy powinno się ich wybierać, czy powinny być dwa 

głosowania, czy czwarty punkt jest w ogóle potrzebny. Może być sytuacja, gdy sejmik będzie 

chciał poprzeć jednego marszałka, ale do drugiego będzie miał zastrzeżenia. 

W dyskusji uczestniczyli: Renata Janik, Edyta Bucka, Jan Maćkowiak, Mieczysław Gębski, 

Sławomir Gierada, Marta Solińska-Pela. 

Postanowiono, że dodany zostanie pkt. 4, a dotychczasowy 4 stanie się 5. 

4. Wybory każdego z wicemarszałków przeprowadza się oddzielnie. 

5. Wicemarszałkiem wybrany zostaje ten kandydat, który uzyskał największą ilość 

ważnie oddanych głosów. 

 

Sławomir Gierada - Przewodniczący Komisji poinformował, że pozostałe zmiany wynikają 

z uwag Kancelarii Prezesa Rady Ministrów, więc chyba już nie wymagają dyskusji. 

Zaproponował przegłosowanie projektu uchwały z przedyskutowanymi wyżej uwagami oraz 

tymi wprowadzonymi  wcześniej. 

Głosowanie -jednogłośnie za (projekt po zmianach stanowi zał. nr 4 do protokołu). 

 

 
Ad. 2. 

Spraw różnych nie zgłoszono. 

Na tym posiedzenie zakończono.                                      Przewodniczący Komisji 

            

        Sławomir Gierada 

 

 
 

 
 

 
Protokół sporządziła 

Daria Biskup-Kozik  


